
Izvješće predsjednika o radu i poslovanju
Hrvatskog pčelarskog saveza u 2023. godini

Na kraju 2022. godine Hrvatski pčelarski savez čini 155 članica sa ukupno 6142 članova i 108 pridruženih
članova.  Na  razini  županija  imamo  osnovanih  10  županijskih  organizacija  pčelara.Kako  je  u  sektorskoj
intervenciji osiguran značajan iznos upravo za županijske organizacije interes svih bi bio da se osnuju tamo
gdje ih nema. 

Početkom  godine  kreću  sa  radom  godišnje  skupštine  udruga  na  koje  smo  se  odazivali  u  skladu  sa
mogućnostima kako ja kao predsjednik tako i kolege dopredsjednici, članovi upravnog odbora i zaposlenici
stručne službe tamo gdje smo bili pozvani. Dati točne informacije našim članovima i podržati rad udruga je
svakako praksa koju želimo i dalje nastaviti.

Također smo podržali i sve aktivnosti koje su organizirale udruge pčelara i županijske udruge pčelara kroz
svoje manifestacije (Topusko, Vinkovci, Šibenik, Pazin, Vrgorac, Novi Vinodolski, Krasno, Vrbovsko).
Posjetili smo i nekoliko sajmova u regiji (Beograd, Celje, Novi sad).

Održana je jedna sjednica upravnog odbora, 3. sjednice predsjedništva i dvije sjednice povjerenstava.

Inicirali  smo  i  održali  sjednicu  povjerenstva  koje  je  raspravljalo  o  potrebi  izmjene  Pravilnika  o  kakvoći
uniflornog  meda.  Isti  je  potrebno  izmijeniti  iz  razloga  što  stari  datira  iz  2009.  godine  i  ne  udovoljava
današnjim prilikama. Drugi najvažniji razlog je da se klima mijenja i da treba jasnije odrediti parametre za
utvrđivanje uniflornosti, jer smo sve više svjedoci problema pčelara pri kontrolama državnog inspektorata
ponajviše  kod  bagremovog  meda,  ali  svakako  treba  upozoriti  i  sve  više  nepoznatih  šećera  u  medu.  U
nacionalnoj staklenci za sada tih slučajeva nije bilo što dokazuje opravdanost korištenja iste. Također smo
pokrenuli aktivnost dokazane kvalitete i za med čiju smo skicu pravilnika o dokazanoj kvaliteti napravljenu u
suradnji sa prof. Draganom Bubalom sa Agronomskog fakulteta u Zagrebu dostavili u resorno ministarstvo
„na prvo čitanje“.

Održan  je  i  „naš“  tradicionalni  pčelarski  sajam  u  Gudovcu  na  kojem  smo inicirali  osnivanje  Europskog
pčelarskog  saveza  te  tako  ugostili  predsjednike  svih  saveza  susjednih  zemalja.  Na  istome  je  donesen
jedinstven stav da je osnivanje takvog saveza potrebno pčelarima ovoga podneblja. Razlozi su nam svima
jasni,  a  odnose se  na  borbu protiv nereda na tržištu  meda Europske unije  te  jasnije  pozicioniranje  na
političkome planu u borbi za opstojnost  pčele i pčelara kroz efikasniji sustav potpora. Trenutno proces stoji
dok se ne predloži tj. odabere osoba koja bi isti vodila.
Po prvi puta smo od suorganizatora Bjelovarskog sajma d.o.o. dobili i  popust za naše članove pri kupnji
ulaznica. U organizacijskom dijelu punoljetnog 18. Bjelovarskog sajma u kojemu i mi sudjelujemo izražavamo
nezadovoljstvo sa smjerom u kojem je isti otišao od uvjeta na sajmu te same organizacije istoga. Suradnja sa
vodstvom sajma je izuzetno korektna no zajedno sa nama i savezom pčelara Bjelovarsko Bilogorske županije
moramo učiniti iskorak u istome. Predstoji nam još puno posla da se poprave nedostaci koji su evidentni i
nimalo konkurentni sajmovima u regiji. Da se ne ponavljamo detaljnije smo isto opisali u našoj Hrvatskoj
pčeli.
Kada i gdje god nam se ukaže prilika razgovaramo sa dužnosnicima općina, gradova i županija tražeći za naše
pčelare veće i izdašnije potpore u bilo kojem pogledu. Upravo ta aktivnost svih koji smo prisustvovali vašim
događanjima i uspjeli zajedno sa vama ishoditi potpore je opravdala trošak puta i dnevnice. Tako smo sa
današnjom Skupštinom pridobili 14 županija koje su već pokrenule ili će u skorije vrijeme pokrenuti potporu
za naš projekt nacionalne staklenke. Stoga, nema više mjesta izgovoru da je ista skuplja od obične staklenke.
Svjesni smo da distribucija stvara problem na području Jadranske regije za što imamo plan kako i to riješiti,
ako se na poziv kojega smo raspisali za nove distributere nitko ne javi i ne iskaže interes. Kolege pčelari
uključite se aktivno u afirmaciju projekta nacionalne staklenke za med pa će i distribucija staklenke biti lakša
i slađa.



Školski medni dan ide dalje uz potporu Ministarstva poljoprivrede u sklopu kojeg smo predložili i povećanje
cijene sa 27,00 kuna 4 € što je i  prihvaćeno. Svjesni smo da to nije previsoka cijena no i  sami moramo
podmetnuti leđa u  ovome važnome projektu.  Temeljni  cilj  ovog projekta  je  edukacija  od radne dobi  o
važnosti pčela  i  pčelinjih  proizvoda,  ali  i  promocija  istih  i  to  sa  hrvatskih  pčelinjaka  putem nacionalne
staklenke za med.
Možemo ovoga trenutka reći i to da je staklenka nikada bliže jednom ozbiljnom trgovačkom lancu što je
zasigurno jedini alat za veću prodaja domaćeg meda, postizanje veće cijene te najefikasnija borba protiv
patvorina i nelojalne konkurencije na našemu tržištu meda. Da reći ćete da već imamo nacionalnu staklenku
u trgovačkim lancima što je točno, ali u malim količinama i bez adekvatnog marketinga koji će u našem
aranžmanu biti znatnije veći. Za to nam još predstoji izmjena pravilnika o nacionalnoj staklenci kojega je
nužno donijeti da bi se taj proces mogao dalje provesti, a ide u smjeru da se ista može dati na punjenje u
odobrenu punionicu koja sa Savezom sklopi određeni sporazum i da istu mogu koristiti samo članovi HPS-a.

Naše najveće  aktivnosti usmjeravamo u kontakte  sa  Ministarstvom poljoprivrede  i  iznalaženje  najboljih
mogućih rješenja za nas pčelare. Teški su to pregovori pogotovo kad vam još iz vlastitih redova pojedinci
svojim aktivnostima rade nezamislivu štetu iznoseći laži i neistine, zbunjujući one koji donose odluke, no i tu
smo neke stvari pojasnili i dobili povjerenje kao krovna organizacija pčelara.

Najviše  smo vremena  potrošili  na  predlaganju  i  donošenju  prvoga  Pravilnika  o  provedbi  intervencija  u
sektoru pčelarstva  unutar  Strateškog plana Zajedničke poljoprivredne politike RH 2023.  –  2027.,  koji  je
znatno kasnio, ali ipak je izašao i pčelarstvu u petogodišnjem razdoblju dao na raspolaganje 19 milijuna Eura
ili na godišnjoj razini 3,800 000 što je duplo više u odnosu na već stari nacionalni program. Pčelarima se po
prvi puta daje mogućnost povrata za kupljenu opremu i druge aktivnosti u iznosu DO 100 %. Na taj dio ne
bih  trošio  previše  vremena,  jer  smo  svi  na  vrijeme  imali  priliku  sudjelovati  u  predlaganju  i  javnom
komentiranju i predmetnog pravilnika kojega u osnovi konačno donosi Ministarstvo poljoprivrede. I dalje
ustrajemo na tome da se računi kod predaje zahtjeva za povrat priznaju kroz cijelu godinu. Isto još uvijek
nije provedivo iz razloga što Agencija za plaćanje u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju inzistira na
ovome modelu uslijed nemogućnosti obrade svih pristiglih zahtjeva u tako kratkom roku. Tek nakon isplate
za prvu godinu korištenja moći ćemo podvući crtu i sagledati stanje pa popraviti ono što nije dobro.

U  još  jednom  nizu  sastanaka  sa  ministricom  Marijom  Vučković,  državnim  tajnikom  Žarkom  Tušekom,
ravnateljem Uprave za stočarstvo i kvalitetu hrane Zdravkom Baračem sudjeluju predsjednik Dražen Kocet i
dopredsjednik Vlaho Komparak gdje tražimo i iznalazimo rješenja za pčelarski sektor pa je tako dogovoreno:

1. Ministarstvo  poljoprivrede  prihvaća  prijedlog  HPS-a  i  počinje  pripremati mjeru ruralnog razvoja
4.1.1 u kojega će uvrstiti po prvi puta pčelare u potrebi financiranja ozbiljnijih investicija kao što su
pčelarska vozila, pčelarski objekti i skuplja pčelarska oprema. Radi se o pčelarima koji do sada nisu
mogli koristiti mjeru 6.3.1, no ona će biti otvorena i za sve ostale pčelare koji će zadovoljiti uvjete.
Time osiguravamo konkurentnost hrvatskome pčelaru u borbi za tržište i egzistenciju.

2. Potpora po košnici je ono što nas sve najviše zanima i naš je prioritet. Za početak se planira potpora
kroz  trogodišnje  razdoblje  deminimis  potpore  u  prvoj  godini  do  3  Eura  po košnici  u  ukupnom
raspoloživom iznosu od 670 000 Eura. Rečeno je da bi sljedeće 2024. ista bila povećana za 100 %., a
za dalje treba više i našega angažmana ponajviše u davanju informacija u proizvodnji meda na što
ministarstvo daje najviše primjedbi.

3. Ponovno  smo  dobili  jamstvo  da  će  ministarstvo  organizirati  sastanak  sa  Hrvatskim  šumama,
Hrvatskim vodama te stočarima i ratarima u sa ciljem očuvanja pašnih resursa.

Ostvarili  smo i  vrlo dobar kontakt  sa Saborskim odborom za poljoprivredu kojemu je na čelu  saborska
zastupnica Marijana Petir koja je već dokazani borac za nas pčelare. Osim same promocije Saveza zastupnica
Petir primila je i g. Dragutina Kesera iz Popovače koji je na prestižnom natjecanju ekoloških medova u Italiji
osvojio 1. mjesto u kategoriji bagremovog meda i tako postao svjetskim prvakom u toj kategoriji na čemu
Dragutinu još jednom od srca čestitamo. Na primanju nam se pridružio i  predsjednik Hrvatskog sabora
Gordan Jandroković koji je u razgovoru sa nama pokazao razumijevanje za naše aktivnosti i dao zastupnici



Petir punu podršku u daljnjim aktivnostima pomoći pčelarima na razini zakonodavne vlasti.
Tako  smo  sa  zastupnicom  Marijanom  Petir  dogovorili  i  1.  tematsku  sjednicu  Saborskog  odbora  za
poljoprivredu o pčelarstvu koju smo održali  u 16. ožujka 2023. u Novom Marofu  na kojoj su sudjelovali
ispred Ministarstva poljoprivrede državni tajnik ŽarkoTušek, ravnatelj Zdravko Barać, predsjednik odbora za
pčelarstvo  HPK  ujedno  i  dopredsjednik  HPS-a  Željko  Vukić,  članovi  saborskog  odbora,  ispred  Saveza
predsjednik Dražen Kocet, dopredsjednik Damir Krog, predstavnici stručne službe te predstavnici pčelara
Varaždinske Županije.
Odbor je donio ukupno 13 preporuka (sastavni dio izvješća) koje su daljnja smjernica u razvoju i potpori
pčelarskome sektoru sa čime smo izuzetno zadovoljni.

Konačno je brisana Pčelarska škola Zagreb te je predmet koji se povlačio od 2018. godine riješen. Sljedeća
duža pravna bitka s kojom se Savez treba suočiti je reguliranje statusa poslovnih prostora Saveza.

U  zajedničkom  projektu  sa  Čebelarskom  zvezom  Slovenije  pripremamo  već  duže  vremena  zajedničku
izložbu naša dva saveza u Europskom parlamentu u Briselu koja će se održati od 22-25.05. 2023. u tjednu
posvećenom pčelarstvu. 

Nadzorni odbor je potvrđen od strane državne uprave tako da je i to tijelo napokon konstituirano i može
raditi svoje poslove određene statutom, a o čemu ćete više saznati iz njihovog izvješća.

Na kraju ovoga izvješća pohvaljujem sve udruge koje su u ovoj godini prema dosad pristiglim članarinama
znatno povećale broj članova svojih udruga, zadržale postojeće i na taj način dale svoj doprinos u radu
Hrvatskog pčelarskog saveza. Ostali neka slijede primjer ovih prije spomenutih i što se tiče učlanjenja novih
članova, ali i što se tiče dostave uplata u Savez.Sve udruge koje nisu uskladile uplatu prema novoj odluci o
iznosu članarine od 30 Eura dužne su uplatiti tu razliku. 

Pohvaljujem i rad onih udruga koje su u svojim aktivnostima radile na promociji, edukaciji i popularizaciji
pčelarstva u svojim sredinama. To je jedini način da nas lokalna uprava prepozna kao ozbiljnog partnera i
nagradi  kroz  sustav  potpora  na tim razinama. Svima onima koji  imaju  volje  i  želje  pokrenuti pčelarske
manifestacije u svojim sredinama savez stoji na raspolaganju oko pomoći u organizaciji istoga.

Iako ste svi u našem listu detaljnije  informirani o svim aktivnostima u radu saveza evo na ovaj način u
kratkom rezimeu podnosimo ovakvo izvješće. 

Dajem si za pravo reći da smo napravili određene pomake u radu i da nastavljamo isto tako uspješno tamo
gdje su stali naši prethodnici.

Medno


